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Záznam 
z jednání konaného dne 3. června 2020 

v 15,00 hod. 
 
Přítomni: - členové a stálí hosté dle prezenčního listu 
Zapisovatel: M. Čadský 
Hosté: T. Vansa, P. Kroupa, R. Bureš 
 
 
Předložené písemné materiály: 
Veškeré materiály k jednání byly členům poskytnuty předem v elektronické podobě. 

 
Komise zahájila jednání v 15.04 v okamžiku, kdy bylo přítomných 9 členů komise. 
Jednání komise zahájil L. Šíma přivítáním členů a hostů.  
 
L. Šíma s ohledem na uběhlou dobu od posledního jednání, kdy se komise v průběhu 
nouzového stavu nescházela, prošel postupně zápis ze 4. 3. 2020. V úvodu informoval 
členy komise o změně termínu výjezdního jednání komise, které se nově uskuteční 
22. 9. 2020 od 15.00 v kongresovém hotelu Luna v Koutech u Ledče nad Sázavou, kde 
také proběhne v náhradním termínu i 7. mezinárodní konference ČPA, na kterou jsou 
všichni srdečně zváni. Přihlásit na výjezdní zasedání komise i na konferenci se můžou 
všichni prostřednictvím odkazu: https://www.parkovaciasociace.cz/7-konference-cpa-
2020-kouty.  
 
L. Šíma dále informoval členy o nařízení č. 10/2020 Sb. hl. m. Prahy, které bylo dne 
1. 6. 2020 schváleno Radou hl. m. Prahy, a kterým dochází k rozšíření ZPS v oblastech 
5, 6 a 9 a vzniku nových oblastí 10, 18, 21 a 32. 
 
P. Richter informoval o připravenosti MČ Praha 5 k realizaci aktuálně připravovaného 
rozšíření. V současnosti se kromě toho řeší petice pro lokální zrušení ZPS. MČ 
petentům přislíbila další jednání v této věci, jakmile budou k dispozici relevantní data z 
provozu. Ta s ohledem na nedávný nouzový stav a blížící se prázdniny, kdy nelze 
vysledovat vypovídající data, lze očekávat až za podzimní měsíce roku 2020. 
 
T. Holeček za MČ Praha 9 požádal o odložení realizace nových lokalit ZPS v oblasti 9. 
MČ Praha 9 che připravované rozšíření koordinovat s MČ Praha 18. Kromě toho MČ 
Praha 9 v současné připravuje také výstavbu hromadných garáží v nových lokalitách 
ZPS. 
 
M. Pecánek informoval, že MČ Praha 10 v současné době hledá prostor pro umístění 
výdejny parkovacích oprávnění, nicméně termín zprovoznění 1. části I. etapy oblasti 10 
bude ze strany MČ dodržen. 
 
L. Šíma informoval členy, že příprava oblastí 21 a 32 popř. jen některé z nich je 
v současné době pozastavena z důvodu neshody mezi MČ Praha 21 a Praha – 
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Klánovice. Vzhledem k tomu, že obě MČ mají na řešení situace zcela rozdílný pohled, 
nebude hl. m. Praha realizovat ZPS, dokud nebude nalezen kompromis. 
 
Tím byl probrán obsah posledního zápisu, který následně komise schválila (9-0-0).  
 
L. Šíma poté seznámil členy komise s návrhem programu:  

1. Návrh termínů jednání komise na 2. pololetí 2020 
2. Parkování v ZPS během nouzového stavu 
3. Požadavek MČ Praha 10 na úpravu parkování u školních zařízení 
4. Různé 

 
Nikdo z členů neměl k navrženému programu připomínky a tento byl komisí schválen (9-0-0). 
 
 
 
1. bodem jednání komise byl návrh termínů jednání komise na 2. pololetí 2020. 

 
L. Šíma seznámil členy a hosty komise s navrženými termíny jednotlivých jednání 
Současně upozornil, že prosincový termín může být přesunut vzhledem k jeho 
možné služební cestě, nicméně ani náhradní termín není ideální. Případný posun 
tak bude řešen operativně. Zároveň informoval zúčastněné o připravovaném 
výjezdním zasedání, které se uskuteční 22. 9. 2020 od 15.00 v kongresovém 
hotelu Luna v Koutech u Ledče nad Sázavou, kde také proběhne v náhradním 
termínu původně na jaře plánovaná 7. mezinárodní konference ČPA, na kterou 
jsou všichni srdečně zváni. Přihlásit na výjezdní zasedání komise i na konferenci 
se můžou všichni prostřednictvím odkazu: 
https://www.parkovaciasociace.cz/novinka-konference-ceske-parkovaci-asociace-
2020-prihlaska. Vzhledem k tomu, že se konference v původním termínu nemohla 
uskutečnit, jsou původní přihlášky zrušeny a je nutné se na nový termín znovu 
přihlásit.  
 
Nikdo z členů neměl k navrženým termínům žádné připomínky a termíny jednání 
komise na II. pololetí roku 2020 byly schváleny (9-0-0). 
 

2. bodem jednání bylo seznámení komise s vývojem parkování v době nouzového 
stavu, kdy byly zóny placeného stání z rozhodnutí vlády ČR vypnuty (16.3. – 
10.5.). 
 
V. Lukeš představil členům grafické znázornění vývoje obsazenosti (po týdnech) 
podle jednotlivých městských částí ve srovnání s dobou před nouzovým stavem. 
V menších obměnách se jednalo o podobné situace, kdy ihned po vyhlášení 
nouzového stavu a vypnutí zón placeného stání zůstávaly kapacity uličního stání 
v jednotlivých městských částech volné. S postupným zjišťováním stavu 
s parkováním a obavami občanů využívat hromadnou dopravu došlo 
k postupnému naplnění kapacit a parkování bylo neúnosné. Jednak byly veškeré 
kapacity zaplněné, oprávnění zájemci (rezidenti i abonenti) neměli často reálnou 
možnost zaparkovat. I z tohoto důvodu bylo hl. m. Prahou rozhodnuto o 
prodloužení platnosti dlouhodobých parkovacích oprávnění o dobu, kdy byly zóny 
placeného stání vypnuty. 
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V rámci komise pak proběhla diskuze, jak skutečně vypadal stav parkování 
v uličním prostoru, kdy auta parkovala v křižovatkách, na chodnících apod. Dále 
komise projednala možnosti dalšího zpracování dat. Ty by měly být předmětem 
výjezdního jednání komise.  
 

3. bodem jednání byl požadavek MČ Praha 10 na navýšení počtu vyhrazených 
parkovacích stání před školními zařízeními oproti standardně navrhovanému 
složení (1x sdružené stání pro ZTP a 1x zásobovací stání). 
 
M. Pecánek přednesl požadavek městské části na navýšení vyhrazených 
parkovacích stání u školských zařízení zřizovaných MČ Praha 10 oproti 
obvyklému počtu (2 stání, 1x zásobování + 1x sdružené ZTP) o další 2 stání. 
 
P. Horský seznámil členy komise se stavem v jednotlivých MČ, kde jsou ZPS 
provozovány. Ve směs je systém vyhrazených stání ve standardním počtu 2 ks. 
Výjimky jsou převážně ve způsobu jejich vyznačení. 
 
Komise po diskuzi nedoporučila žádosti MČ Praha 10 vyhovět (9-0-0) a 
doporučila postupovat podle usnesení Rady hl. m. Prahy č. 799 ze dne 11.4.2017 a 
potřebu parkování řešit prodejem parkovacích oprávnění. 
 

4. bodem bylo různé. 
 

V. Lukeš seznámil účastníky s aktuálním stavem přípravy ZPS - Strategie rozvoje 
parkování 2020 – 2025, kdy došlo na základě k doplnění dílčích úprav a 
vypořádání připomínek, které vzešly v rámci koaličního projednávání. 
 
R. Bureš vznesl dotaz, zda bude upravená strategie dána k připomínkám MČ. 
 
L. Šíma uvedl, že se k navrženému dokumentu MČ vyjadřovaly a to již před 
rokem, kdy byly účastníky výjezdního jednání komise a podíleli se na přípravě 
podnětů ke změnám, úpravám a rozvoji systému ZPS. Ze závěrů tohoto jednání 
pak vycházel celý dokument, který byl v průběhu loňského roku předkládán 
komisi a zástupcům MČ, kteří se jednání komise účastní. Zároveň upozornil, že 
strategie je obecným koncepčním materiálem, který ukazuje cíle a směr a ostatní 
navazující dokumenty řešící již konkrétní kroky, budou při svém vzniku 
komunikovány s MČ. 
 
R. Bureš se dále dotázal, zda ODO MHMP vnímá vznik aplikace parkingcard. 
 
L. Šíma potvrdil, že existence této aplikace je ze strany HMP vnímána a ve 
spolupráci s právníky bude hledáno řešení, jak bránit zneužívání parkovacích 
oprávnění. 
 

 
Jednání komise bylo ukončeno v 17.08 hod. 
 

Příští zasedání komise má formu výjezdního zasedání a koná se 
22. září 2020 od 15.00 hod. 

 
 
Zaznamenal: M. Čadský  
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Schválil: L. Šíma 




